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Aan:  College van B&W gemeente Venlo (via griffie) 
Betreft: Schriftelijke vragen conform artikel 44 RvO  
Onderwerp: Risico's op het spoor (overtredingen, staking, vervoer gevaarlijke stoffen) 
Datum: Woensdag 12 mei 2015 
 
 
Geacht college, 
 
Op donderdag 9 april jl. deed de rechter in Rotterdam uitspraak in een zaak tegen 
railvervoerder DB Schenker. Bij deze firma zijn in 2011 en 2013 diverse overtredingen 
geconstateerd 1 als het gaat om vervoer van gevaarlijke stoffen. De overtredingen betroffen 
onder andere overschrijdingen van de maximale snelheid van treinen met gevaarlijke stoffen. 
Daarnaast betrof het rijden met treinen geladen met chloor waar andere wagons in zijn 
opgenomen, hetgeen niet is toegestaan.  
Mede gezien het feit dat deze treinen vanuit en naar het westen ook via Venlo rijden, en er 
de komende jaren ten gevolge van werkzaamheden aan de Duitse zijde van de Betuwelijn 
extra belasting op het spoor door Venlo ontstaat, roept het gedrag van DB Schenker vragen 
op bij de SP-fractie.  
Daar komt bij dat de afgelopen week er een staking is geweest van de Duitse machinisten. 
Hierdoor is treinverkeer in Duitsland nagenoeg stil komen liggen.  
Ook de bouw van een extra kunstmestfabriek door DSM lijkt niet op te schieten waardoor 
ammoniaktransporten nog steeds per spoor door onze gemeente rijden.  
Bovenstaande zaken zijn voor de SP-fractie aanleiding tot de volgende raadsvragen: 
 

1. DB Schenker heeft aangegeven dat zij voor AKZO Nobel transporten met chloor zal 
vervoeren over de Betuwelijn 2. Gezien de werkzaamheden op die Betuwelijn is er 
ook meer druk op het spoor in Venlo. Is het mogelijk dat transporten met chloor hier 
toe behoort hebben of gaan plaatsvinden?  
- Indien dit bij u niet bekend is bent u dan bereid om dit nader uit te zoeken? Zo nee, 
waarom niet? 
 

2. Bent u door de uitspraak van de rechter in Rotterdam 1 met ons van mening dat nader 
overleg (al is het maar om de risico’s op het spoor binnen onze gemeente zo klein 
mogelijk te maken) met spoorbeheerder ProRail en eventueel vervoerders op het 
spoor wenselijk is?  
- Zo nee, waarom niet?  
- Zo ja, hoe gaat u hier uitvoering aan geven? 
 

3. Heeft u in beeld in hoeverre de werkzaamheden aan de Betuwelijn gevaarlijke stoffen 
(en hoe vaak, hoe veel) vanaf de Betuweroute naar de Brabantroute en daarmee 
naar Venlo verplaatsen?  
- Zo ja, bent u bereid om deze informatie met de gemeenteraad te delen?  
- Zo nee, waarom niet? 

 
4. Als blijkt dat er meer gevaarlijke stoffen via Venlo verplaatsen, de vraag of Venlo 

hierop is voorbereid; welke afspraken zijn hierover gemaakt met de Rijksoverheid 
(compensatiemaatregelen of -gelden), voldoet het emplacement met die extra 
bewegingen nog aan de vigerende eisen en normen?  
- Zo nee, wat gaat u hier aan doen?  
- Zo ja, waar baseert u dat op? 

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
1	  http://www.spoorpro.nl/goederenvervoer/2015/04/10/db-‐schenker-‐krijgt-‐ton-‐boete-‐voor-‐onveilig-‐vervoer-‐gevaarlijke-‐
stoffen/	  
2	  http://www.gelderlander.nl/regio/arnhem-‐e-‐o/arnhem/2-‐maanden-‐lang-‐chloortreinen-‐op-‐betuweroute-‐1.4813439	  



 
5. De SP heeft in het verleden met regelmaat gewezen op de risico’s van vervoer van 

ammoniak vanuit de fabrieken van DSM in Geleen via Venlo naar Duitsland. Bent u 
op de hoogte van de hoeveelheid ammoniak die in 2015 via Venlo naar Duitsland per 
spoor zal worden vervoerd?  
- Zo nee, bent u dan bereid dit na te gaan en te delen met de gemeenteraad? Zo nee, 
waarom niet? 
- Zo ja, wat is uw mening daarover en acht u aanvullende maatregelen nodig?  
 

Zoals u bekend ligt er ten aanzien van transporten met ammoniak een afspraak tussen 
regering en DSM over de bouw van nog een kunstmestfabriek op het industriegebied 
Chemelot. Hierdoor zouden de transporten met ammoniak drastisch in aantal worden 
teruggebracht.  
 

6. Kunt u aangeven of u bereid bent om hierin, al dan niet samen met de overige 
gemeenten die langs deze transportroute liggen, DSM en de regering aan te spreken 
over de gemaakte afspraken en hen hier aan te houden? Zo nee, waarom niet? 
 

7. Voldoen naar uw mening de huidige plannen ten aanzien van ongevallen op het 
spoor in Venlo met de kennis van de toename van treinen op het spoor?  
- Zo ja, waaruit blijkt dit?  
- Zo nee, welke aanvullende maatregelen denkt u te nemen? 
 

8. Bent u bereid om de aandacht voor van vervoer gevaarlijke stoffen per spoor niet 
alleen te richten op (het rangeerterrein) Venlo (hoewel hier logischerwijs de eerste 
prioriteit ligt) maar ook op de woonkernen Blerick, Tegelen en Belfeld?  
- Zo nee, waarom niet?  
- Zo ja, welke actie gaat u hierin ondernemen? 
 

9. Heeft u redenen om naar aanleiding van de staking van treinmachinisten in Duitsland 
aan te nemen dat er de komende tijd een extra aantal treinbewegingen over de 
Brabantroute en daarmee Venlo zal plaatsvinden?  
- Zo nee, waarom niet?  
- Zo ja, denkt u dat dit binnen het vergunnende op het rangeerterrein kan 
plaatsvinden? 
 

10. Heeft u inzicht of naar aanleiding van de staking van treinmachinisten in Duitsland er 
extra treinen op het rangeerterrein Venlo hebben staan wachten op verder transport?  
- Zo nee, bent u bereid om hier nader onderzoek naar te doen om vast te stellen dat 
een en ander binnen de vergunning is gebeurt?  
- Zo ja, bent u dan bereid aan te geven hoeveel treinen/ wagons dit waren en of hier 
gevaarlijke stoffen bij betrokken waren? 
 

 
In afwachting van uw schriftelijke beantwoording binnen de daarvoor gestelde termijn, 
Met vriendelijke groet, 
 
Fractie SP-Venlo,  
Ton Heerschop en Alexander Vervoort 


